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                                      PORVOON JHL RY – BORGÅ JHL RF                                     
                     

 
 

TOIMINTAKERTOMUS VUODELTA 2020 
 

Hallitus on käsitellyt toimintakertomuksen kokouksessaan 17.3.2021 ja esittää 
kokouksessa hyväksytyn toimintakertomuksen kevätkokouksessa 29.4.2021. 
 
Yhdistyksen toimintakertomuksen liitteenä on toteutunut selvitys 
toimintasuunnitelmassa olleiden asioiden/tapahtumien toteutumisesta. 

 
 
 

Järjestötoiminta ja jäsenrakenne 
 

Yhdistyksen jäsenmäärä on ollut 31.12.2020 662 jäsentä 
Jäseniä on liittynyt vuoden 2020 aikana 57, eronneita 62 jäsentä. 
 
Yhdistyksen sääntömääräiset kokoukset on pidetty seuraavasti: kevätkokous pidettiin 
Korona-pandemian takia vasta 30.9.2020 paikkana oli Linnankosken lukion auditorio, 
läsnä oli 12 yhdistyksen jäsentä. Syyskokous pidettiin yhdistyksen toimistolla, mutta 
pääsääntöisesti etäkokouksena Teamsin välityksellä 30.11.2020, kokoukseen 
osallistui 17 yhdistyksen jäsentä. 7.1.2020 pidettiin ylimääräinen jäsenkokous 
luottamusmiesvaalin täydentämiseksi yhdistyksen toimistossa. Siihen osallistui 9 
yhdistyksen jäsentä. 
 
Yhdistyksen hallitus kokoontui 10 kertaa, joista kuusi kokousta pidettiin Teams-
etäkokouksena.Tämän lisäksi pidimme 9 sähköpostikokousta hallituksen varsinaisten 
jäsenten kesken.  
  
Yhdistyksen toiminnantarkastajina ja heidän varamiehinään ovat toimineet Jari 
Pischow ja Tuomo Tourunen varana Anja Stenberg ja Solveig Hell. 
 
Vuoden alkupuolella alkoi maailmanlaajuinen Korona-pandemia, joka vaikutti hyvin 
paljon yhdistyksen toimintaan. Hallituksen kokoukset muuttuivat hetkessä Teams-
etäkokouksiksi. Pandemia vaikeutti myös jäsenkokousten järjestämistä. 
Virkistystoimintaa ei pystytty järjestämään lainkaan ja täten osa suunnitelluista 
tapahtumista siirrettiin vuodelle 2021. Samoin virkistystoiminnasta säästyneet rahat. 
 
Iloisena uutisena voi todeta, että yhdistyksemme hallitukseen on tullut uusia jäseniä 
ja 5 uutta luottamusmiestä on aloittanut luottamustehtävässään. Askolan 
pääluottamusmies joutui jättämään tehtävänsä kesäkuussa muuton takia. 
Yhdistyksellä on iso haaste saada pääluottamusmiehet Askolan ja Myrskylän kuntiin 
sekä Careeriaan. 
 
Yhdistys teki aloitteen JHL:n edustajistolle. Aloite koski jäsenhankkijoiden saamien 
bonusten kertymäkautta. Aloittetta ei hyväksytty edustajistossa. 
 
JHL on uusimassa sääntöjä ja myös yhdistysten mielipidettä kysyttiin koskien 
sääntömuutoksia. Yhdistyksen hallitus lähetti oman kannanoton sääntömuutoksiin. 
 
JHL:llä oli jäsenhankintaviikot syksyllä. Näiden innostamina Osa aktiiveistamme teki 
valomainoksen, joka oli viikon ajan näkyvillä Taidetehtaan valotaulussa. Lisäksi 
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yhdistyksen aktiivit ovat vieneet syksyn aikana työpaikoille useita kymmeniä JHL:n 
kartioita täytettynä ammattialaoppailla sekä muilla JHL:n tiedotteilla sekä 
jäseneksiliittymiskaavakkeilla. Lisäksi kartioissa on ollut Brunbergin makeisia 
 
Yhdistys osallistui nenäpäiväkeräykseen, kuten muutamina vuosina aiemminkin. 
 
Yhdistyksen jäseniä on muistettu puhelinsoitolla heidän täyttäessä täysiä 
vuosikymmeniä. Niille, jäsenille, joita ei tavoitettu puhelimitse, lähetettiin 
onnittelukortti. Aiempina vuosina jäseniä on muistettu yhdistyksen omalla 
onnittelukortilla.  
 
Yhdistyksen puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja pitivät uusille aktiiveille kaksi 
perehdytystilaisuutta, joissa käytiin läpi mm. JHL:n organisaatiota, yhdistyksemme 
kokous- sekä muita käytänteitä ja jäsenten edunvalvonta-asioiden hoitamista. 
 
Kevään aikana useat JHL:n neuvottelemat virka- ja työehtosopimukset olivat katkolla. 
Täten yhdistys ryhtyi valmistautumaan mahdollisiin työtaistelutoimiin. Lakkotoimikunta 
kokoontui ja luottamusmiespalaverissa käytiin läpi työtaisteluohjeistus sekä 
suojatyöntekeminen työtaistelun aikana. Työtaistelutoimiin valmistauduttiin myös 
tekemällä suuret päivitykset jäsenrekisteriin ja suunnittelemalla lakkotoimiston 
avaamista ja keinoja lakkovahtien saamiseksi. Onneksi työtaistelutoimiin ei 
kuitenkaan tarvinnut ryhtyä. Suurimmista JHL:n neuvottelemista sopimuksista 
päästiin neuvottelutulokseen kesän aikana. 
 
Yhdistyksen pitkäaikainen aktiivi Ritva Hagström valittiin joulukuussa JHL:n Etelä-
Suomen aluetoimistoon aluetoiminnan asiantuntijaksi 1.2.2021 alkaen. Onnea ja 
menestystä hänelle uudessa pestissä. 

 

Edunvalvonta  
 

Pääluottamusmiehet ovat  olleet yhteydessä päättäjiin sekä työnantajien edustajiin. 
Hallituksen jäsenet ja luottamusmiehet käyvät läpi kuntien hallitusten ja valtuustojen 
sekä lautakuntien esityslistoja ja pöytäkirjoja ennen hallituksen kokouksia. Hallituksen 
kokouksissa on käsitelty myös kuntien ja seurakunnan yhteistoimintaelimissä 
käsiteltyjä asioita sekä JHL:n hallituksessa ja edustajistossa sekä JHL:n Etelä-
Suomen alueryhmässä esillä olleita asioita. 
 
Yhdistyksen puheenjohtaja ja kuntapuolen pääluottamusmiehet ovat osallistuneet 
JHL:n Etelä-Suomen alueen Itä-Länsi tapaamisiin etäyhteyksin useita kertoja vuoden 
aikana. Palaverit aloitettiin, koska aluetoimisto ei voinut järjestää lähitapaamisia ja yt-
neuvotteluita aloitettiin kevään aikana laajasti koko Suomessa. 
 
Korona aiheutti yhdistyksemme toimialueella erityisesti keväällä useita yt-
neuvotteluita  johtuen taloudellisista ja tuotannollisista syistä. Yt-neuvotteluita käytiin 
Porvoon kaupungissa, Askolan kunnassa, Myrskylän kunnassa, Porvoon 
seurakuntayhtymässä ja Careeriassa. Lomautuksilta ja työnkeskeytyksiltä ei vältytty 
kaikilta osin. Prakticumissa käytiin neuvottelut lomarahan vaihtamisesta vapaisiin. 

 
Askolassa sote-palveluiden ulkoistamisvaihtoehdon valmistelu keskeytettiin ja  
Askola aloitti neuvottelut Porvoon kaupungin kanssa sote-palveluiden 
järjestämisvastuun siirtämisestä Porvoon kaupungille v. 2021 alkaen. Porvoon 
kaupunki päätti kuitenkin, ettei ota järjestämisvastuuta itselleen.  
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Askolan kunnan siistijät pitivät palaverin, johon myös puheenjohtaja ja aluetoiminnan 
asiantuntija osallistuivat. Palaverista laadittiin kirjallinen selostus 
siivoushenkilökuntaan ja heidän työhönsä liittyvistä epäkohdista ja kirjelmään 
pyydettiin työnantajan vastaus.  
 
Porvoon kaupungissa käytiin loppuvuodesta yt-neuvottelut koskien kaupungin 
työpajojen henkilökuntaa. Neljä henkilöä irtisanottiin ja heidän tilalleen ollaan 
palkkaamassa sosiaaliohjaajia. Neuvottelut liittyvät työllisyyspalveluiden kokeiluun 
1.3.2021 alkaen. 
 
Porvoon seurakuntayhtymässä käytiin myös yt-neuvottelut loppuvuodesta koskien 90 
päivän lomautuksia, mutta ne eivät koskeneet JHL:n jäseniä. 
 

 

Yhdistyksen edustukset  
 

JHL:n hallituksessa jäsenenä, Ritva Hagström. 
JHL työvaliokunnan jäsenenä, Ritva Hagström. 
SAK:ssa edustajistossa jäsenenä, Leena Väänänen. 
JHL Etelä-Suomen alueryhmässä mukana Ritva Hagström, koska toimii JHL:n 
hallituksessa.  
JHL Sote- ja maakuntauudistuksen maakunnallinen verkosto, Sune Forss 
yhdyshenkilö. 
Porvoon kaupungin työsuojeluorganisaatio, Leena Väänänen ja Sune Forss 
työsuojeluvaltuutettuina. 
Porvoon seurakuntayhtymän työsuojeluorganisaatio, Bo Backman 
työsuojeluvaltuutettuna. 
 
 

Yhdistyksen edustus Porvoon kaupungin yhteistoimintaelimissä 
 
      

Jäsen  Vara 
 

Yhteistyötoimikunta Sune Forss  Leena Väänänen 
  

Työsuojelutoimikunta Leena Väänänen (tsv) 
  Sune Forss (tsv)  

      
Henkilöstöryhmä Sune Forss  Harriet Viljala 

   Leena Väänänen Ritva Hagström 
   Leena Väänänen (tsv) 
   Sune Forss (tsv) 
 

Kaupungin johtoryhmä Sune Forss 
 Kaupungin   Sune Forss   
 poikkeusajan johtoryhmä      
     

Kaupunkikehityksen   Sune Forss  
 johtoryhmä 
 

Kuntatekniikan Marissa Hoddy  Simon Wickström  
johtoryhmä 
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Porvoon veden Ilse Mäkelä  Markus Rantanen 
johtoryhmä 

 
 

Sivistystoimen   Sune Forss 
johtoryhmä 

 
Tilapalvelun  Sune Forss    

 johtoryhmä  
      

Sosiaali- ja terveys- Hanna Kuntonen    
 toimen yhteistyöryhmä 
 

Sivistystoimen            Miska Sairanen Tiina Lindo  
yhteistyöryhmä Leena Väänänen (tsv) 

       
 

Konserninhallinnon Tage Still  Minna Grönlund 
yhteistyöryhmä Sune Forss (tsv) 

    
 

Porvoon tilapalveluiden Ann-Christin Oksanen Anu Snygg 
yhteistyöryhmä Harriet Viljala  Gisela Rif  

   Peter Nordström  Jari Flink   
Leena Väänänen (tsv)        

      .  
 
 

Yhdistyksen edustus Askolan kunnan yhteistyötoimikunnassa 
  Teija Aittola (1.1. – 15.6.2020) 
 
Yhdistyksen edustus Myrskylä kunnan yhteistyötoimikunnassa 
  Pia Sirkkala 
 
Yhdistyksen edustus Porvoon seurakuntayhtymän yhteistyötoimikunnassa 

   Toni Palm 
 
 

Yhdistyksen luottamusmiehinä ovat toimineet: 
  

 
Porvoon kaupunki 
Sune Forss, pääluottamusmies  
Harriet Viljala, varapääluottamusmies 

 
Siivous- ja ruokapalvelut     

 Harriet Viljala, luottamusmies, Ann-Christin Oksanen, varaluottamusmies 
     
 Varhaiskasvatuspalvelut     
 Leena Väänänen, luottamusmies 
     

Kiinteistöpalvelut      
 Peter Nordström, luottamusmies, Janne Wasenius, varaluottamusmies 
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Kuntatekniikka 
Alex nHerlin, luottamusmies 
 
Koulunkäynninohjaajat 
Miska Sairamem, luottamusmies 

  
 Askolan kunta 

Teija Aittola, pääluottamusmies, 1.1-15.6.2020   
 
 Porvoon seurakuntayhtymä  

Tony Palm, luottamusmies 
 
Rosk`n Roll Oy  
Marina Bäcklund, luottamusmies 

 
 

Yhdistyksen hallituksen jäsenet vuonna 2020 
   

Varsinaiset jäsenet: 
 Leena Väänänen, puheenjohtaja 

Sune Forss 
Susanne Forssberg  (30.11.2020 alkaen)                                                    
Ritva Hagström 

 Ann-Sofi Hedenstam  
 Sisko-Marjatta Kuhlberg 
 Ilse Mäkelä, sihteeri 
 Ann-Christin Oksanen 

Mimoza Reka  (12.3.2020 asti) 
Miska Sairanen  (30.11.2020 alkaen) 
Harriet Viljala 
 

 
Varajäsenet: 
Pia Haglund 

 Anu Snygg 
 
 
 

Koulutuksiin ovat osallistuneet: 
  

SASK:in solidaarisuuspäivät 1-2.2.2020, Lahti 
Elli Rankka 
 

 Grundkurs för förtroendemän 10-12.2.2020, JHL-opisto 
 Ann-Christin Oksanen 
 
 Luottamustiedon peruskurssi 27-31.1.020, JHL-opisto 
 Miska Sairanen 
 
 Yhdistysjohdon seminaari 7-8.3.2020, Helsinki 

Ilse Mäkelä, Sune Forss, Sisko-Marjatta Kuhlberg, Harriet Viljala, Leena Väänänen, 
Ritva Hagström ja Ann-Christin Oksanen 
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Aktuellt för förtroendemän,7-9.9.2020 Naantalin kylpylä 
 Harriet Viljala 
 
 Yhdistysavain-koulutus TSL:n koulutustiloissa Helsingissä 5-6.9.2020 
 Ritva Hagström ja Leena Väänänen 
 
 Kompletteringskurs för förtroendemän 5-7.10.2020, etäkoulutus 
 Harriet Viljala 
 
 Uuden luottamusmiehen kurssi 12-13.10.2020 JHL-opisto 
 Alex Herlin 
 
 Uuden luottamusmiehen kurssi 17-18.9.2020 JHL-opisto 
 Miska Sairanen 
 

THL:n ja JHL:n järjestämä Eläkkeelle siirtymisen valmennus 14-15.11.2020, 
etäkoulutus 

 Harriet Viljala 
 
 Edunvalvonnan kehittämispäivät työsuojeluvaltuutetuille ja pääluottamusmiehille 
 16-18.11.2020 etäkoulutus 
 Leena Väänänen 
 
 Luottamusmiestiedon peruskurssi 30.11. – 2.12.2020 

Janne Wasenius 
 
 JHL:n Itä-Länsi seudun koulutuspäivä 12.12.2020 etäkoulutus 
 Leena Väänänen 
  
  
 

Tiedottaminen  
 
Olemme tiedottaneet JHL:n ja yhdistyksen ajankohtaisista asioista jäsenistölle 
sähköpostitse, Porvoon kaupungin viikkoinfossa, Porvoon kaupungin intrassa, 
yhdistyksen kotisivuilla, Facebookissa ja Motiivi-lehdessä ja sen nettiversiossa sekä 
Uusimaa-lehden sunnuntain numerossa ja Itäväylä-lehdessä. Lisäksi jäsenille on 
lähetetty sähköpostitse joulukuussa puheenjohtajan tervehdys yhdistyksen 
toiminnasta koronavuonna. 

 
 

 

Taloudellinen asema 
 
Yhdistyksen taloudellinen tilanne 2020 vuoden aikana on ollut hyvä Tilinpäätös on 
6705,93 euroa ylijäämäinen. Ylijäämään vaikuttaa suurelta osin se, ettei yhdistys ole 
pystynyt tarjoamaan jäsenilleen virkistystoimintaa kuluneene vuonna. 
Avustuksia emme ole saaneet.  
 

Liitteet Toimintasuunnitelman toteutuma 

Tilinpäätös 
 
 

 


